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Navrácení čestného 
občanství Dobřichovic 
armádnímu generálu Janu 
Syrovému
Ve středu 19. října proběhlo v  Knihovně Václava 
Havla v  Praze slavnostní navrácení čestného 
občanství Dobřichovic armádnímu generálu Janu 
Syrovému. Generál  Syrový, který byl legionářem, 
pak významným velitelem nové Československé 
armády i  důležitou osobností prvorepublikové 
politické scény, byl čestným občanem Dobřicho-
vic od roku 1938. Důvodem udělení čestného 
občanství našeho města generálu Syrovému bylo 
především to, že generál vlastnil v Dobřichovicích 
vilu čp. 330 na křižovatce ulic Strmé a Lesní, kde 
po většinu roku bydlel. O 10 let později, v červenci 
1948 byl gen. Syrový čestného občanství Dobři-
chovic rozhodnutím rady komunistického národ-
ního výboru zbaven.  Komunistický režim Jana 
Syrového odsoudil na 20 let do vězení, zabavil 
mu majetek včetně dobřichovické vily se zahra-
dou a  zbavil ho veškerých vojenských vyzname-
nání i  hodnosti armádního generála. Na podnět 
právníka rodiny gen. Syrového JUDr. Lubomíra 
Müllera, který dlouhodobě usiloval o generálovu 
rehabilitaci, bylo Janu Syrovému čestné občanství 
našeho města navráceno rozhodnutím zastupitel-
stva Dobřichovic již 14. prosince 2021. 

V Knihovně Václava Havla se 19. října uskuteč-
nila debata o  průlomovém „soudu nad českými 
dějinami“ a  peripetiemi spojenými s  úsilím 
o generálovu rehabilitaci. Současná česká justice, 
která se od roku 2021 zabývala jeho kauzou 
a  nakonec letos očistila Syrového jméno, se tím 
vyslovila i  k jeho historické roli a  povaze doby, 
kdy tento muž politicky působil i strádal. Debaty 
se účastnili historik Jaroslav Rokoský, advokát 
rodiny Syrových Lubomír Müller, ministryně 
obrany Jana Černochová a Jan Syrový, jeden z žijí-
cích potomků generálovy rodiny.

Při této příležitosti byl generálově rodině 
předán ministryní obrany doklad o  navrácení 
generálské hodnosti a  vojenských vyznamenání 
Janu Syrovému. Na závěr debaty jsem za město 
Dobřichovice předal praprasynovci generála 
Syrového doklad o navrácení čestného občanství 
našeho města.

Petr Hampl

Dobřichovičtí hasiči dostali 
nový dopravní automobil

Naši dobrovolní hasiči mají již od roku 2017 
k  dispozici špičkový cisternový automobil Tatra. 
Spolu s Tatrou jezdí k výjezdům dobřichovických 
hasičů i  terénní Nissan, který je sice starší, ale 
udržovaný v  dobrém technickém stavu. V  Tatře 
však mohou jet k zásahu pouze 4 osoby a Nissan 
je pouze dvoumístný. Aby se tak mohla dostat 
celá jednotka našich hasičů, která má aktuálně 12 
členů, k místu zásahu, musela doposud část jejích 

členů vždy jezdit vlastními osobními automobily. 
To bylo nejen nepraktické, ale z pohledu zásahu 
i nevhodné. Z tohoto důvodu se naši hasiči pod 
vedením Martina Jurkovce snažili získat pro zása-
hovou jednotku dopravní automobil, tedy deví-
timístnou dodávku s  prostorem pro přepravu 
hasičského vybavení, nutného k  zásahu. To se 
podařilo a od listopadu mají naši hasiči k dispo-
zici zbrusu nový Volkswagen Crafter. Ten získalo 
město díky možnosti čerpat na spolufinancování 
nákupu tohoto vozu hned ze dvou dotací. Tou 
první je dotace od Ministerstva vnitra ve výši 
450 000 Kč. Dalších 300 000 Kč pak poskytuje na 
nákup tohoto vozu Středočeský kraj. 

Naši dobrovolní hasiči mají nyní pro své 
zásahy opravdu kvalitní a  moderní techniku. 
V  tomto volebním období by měla být též 
postavena nová hasičská zbrojnice, na jejímž 
projektu pracuje Ing. arch. Oldřich Hájek, který 

je autorem přístaveb obou budov našich škol. 
Byl bych moc rád, kdyby to bylo impulsem pro 
vstup nových mladých posil k  našim hasičům, 
aby tak rozšířili jejich zásahovou jednotku. Do 
zásahové jednotky našich hasičů se mohou 
hlásit lidé od 18 let, v dobré zdravotní a fyzické 
kondici, s touhou naučit se něco nového. Dobro-
volní hasiči jsou pro naše město velmi důležitým 
spolkem, který pomáhá při mnoha krizových 
situacích. V minulosti to byly povodně v  letech 
2002 a  2013, samozřejmě výjezdy k  požárům, 
likvidace stromů spadlých na komunikace při 
vichřici, či záchrana osob. V letošním roce se naši 
hasiči zasloužili o  organizaci a  provoz skladu 
materiální pomoci pro uprchlíky z Ukrajiny. Jsem 
proto rád, že se nákupem nového automobilu 
podařilo přispět ke zlepšení jejich technického 
vybavení.

Petr Hampl

Slovo starosty

Obrázek na titulní straně: Ani koním se do poškozeného brodu nechce. Foto Hynek Moravec

Vozový park SDH Dobřichovice

Předání diplomu o vrácení čestného občanství
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Poslední svoz bioodpadu

Poslední letošní svoz bioodpadu je naplánován 
na čtvrtek 8. prosince. Projeví-li obyvatelé Dobři-
chovic zájem, jsme připraveni dohodnout se 
společností POBERO ještě jeden svoz, a to 22. 12. 
– kontaktujte v tomto případě tajemníka MěÚ!

Přistavení kontejneru na 
velkoobjemový odpad

Kontejnery na velkoobjemový odpad budou 
přistaveny v sobotu dne 17. prosince 2022 dle 
následujícího rozpisu:  
9:00 – 10:00: u nádraží v ulici Tyršově
10:00 – 11:00: před městským úřadem v  ulici 
Vítově
11:00 – 12:00: před budovou MŠ v  ulici Březové 
– Francouzská
12:00 – 13:00: u  recyklačního dvora na ulici 5. 
května

Za odložení velkoobjemového odpadu do 
kontejneru nebudete osádce vozu nic platit, 
protože náklady jsou pokryty poplatkem za 
odpad. 

Co do velkoobjemového kontejneru patří? 
Rozhodně ANO: starý nábytek, koberce 

a linolea, zrcadla, umyvadla, vany a WC mísy, staré 
sportovní náčiní, autosklo a kovové předměty.

Co do velkoobjemového kontejneru nepatří?
Rozhodně NE: živnostenský odpad, 

nebezpečný odpad (např.: autobaterie, zářivky, 
barvy, rozpouštědla, motorové oleje a  obaly 
od nich), bioodpad, stavební odpad, dále pak 
pneumatiky, elektrospotřebiče, televizory a  PC 
monitory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

O termínech svozu nebezpečného a velkoob-
jemového odpadu pro rok 2022 budete informo-
váni v únorovém Informačním listu.

-tjmnk-

Uzávěra silnice z Hlásné 
Třebaně do Karlštejna

Ve dnech 7. až 12. prosince bude uzavřena silnice 
mezi Hlásnou Třebaní a Karlštejnem pro veškerý 
provoz z  důvodu stabilizace skalního bloku nad 
silnicí. V období 16. listopadu až 6. prosince pak 
bude silnice uzavřená částečně, kyvadlový provoz 
bude řízený semafory v úseku asi 480 metrů.

vk

Pomoc státu v případě 
problémů s platbami za 
energie
Pokud je pro vás z  důvodu vaší finanční situace 
problematické platit zvýšené náhrady za energie 
(hlavně za elektřinu a plyn), obraťte se na nejbližší 
pobočku Úřadu práce, v  našem případě Úřad 
práce Praha – západ, nebo můžete zatelefonovat 
na čísla 950-180070 nebo na číslo 800-779900, 

kde vám poradí, jak využít podporu státu. Další 
informace najdete na internetu na stránkách 
www.energetickyprispevek.cz.

Úřad práce pro okres Praha – západ je v Praze 
7 – Letná, Dobrovského ul. 27, nedaleko od 
Národního technického muzea. Telefon tam je 
950-152111 a úřední hodiny jsou tam v pondělí 
a ve středu 8 – 12 a 13 – 17 hodin, úterky, čtvrtky 
a pátky jen 8 – 11 hodin.

vk

O čem jednala rada města

Dne 8. listopadu 2022 se na svém prvním zase-
dání ve volebním období 2022 – 2026 setkala 
rada města. Účastni byli všichni zvolení radní 
a  dva hosté – zastupitelé Ing. Bezděk a  Ing. 
Kaplan.

Starosta nejprve zrekapituloval úkoly 
z posledních zasedání rady; informoval o dokon-
čení prací na schodech na Brunšov mezi ulicemi 
Na Plzeňce a Pod Penzionátem; o stavu postupu 
přípravy zadání zakázky ohledně nové hasičské 
zbrojnice konstatoval, že Ing. arch. Hájek pracuje 
na projektu a byla předána dopracovaná studie; 
radní požádali starostu, aby Ing. arch. Hájka 
pozval na příští zasedání rady.

Ing. Šinták dokončil a  předal projekt inten-
zifikace ČOV pro územní a  stavební povolení – 
aktuálně probíhá získávání souhlasů účastníků 
řízení; tajemník podá na následujícím zasedání 
konkrétní informaci o průběhu řízení a o krocích, 
které ještě do jeho úspěšného ukončení schází.

Starosta dále informoval o  výběrovém řízení 
na pozici referenta Stavebního úřadu Dobřicho-
vice; došlo k dohodě s kandidátkou z Dobřicho-
vic, která je v současnosti na mateřské dovolené 
a  v  jejím průběhu se začne v  rámci polovičního 
úvazku seznamovat s  chodem SÚ Dobřichovice 
s  předpokladem budoucího plnohodnotného 
vytížení.

Starosta dále seznámil radu se situací restau-
race Pod vinicí; začal zde fungovat nový provozo-
vatel, který jídelnu otevře v následujících dnech; 
radní však upozornili, že restaurace / jídelna je 
zavřena velmi často a její provozování by přitom 
mělo být podmínkou pronájmu; nedojde-li 
tedy k  jejímu brzkému znovuotevření, je třeba 
začít jednat o ukončení nájemní smlouvy a příp. 
o  následném prodeji celého objektu – starosta 
bude o  této skutečnosti informovat pronajíma-
tele.

Starosta dále informoval o  stavu probíhají-
cích rekonstrukcí čtyř dobřichovických komuni-
kací – hotova je pokládka živice v ulicích Krátká 
a Zelená, v ulicích Americká a Raisova je zfrézo-
ván povrch, probíhají lokální sanace podloží a pří-
prava na pokládku živice.

Starosta dále seznámil členy rady s průběhem 
jednání o  projektu multifunkčního sálu, který 
bude vybudován v  plánované výstavbě centra 
města; jednání se konalo v pátek 4. 11. a účastnili 
se ho  z radních a zastupitelů P. Hampl, M. Pánek, 
R. Alexy, E. Koblížková, dále pak pan P. Calda 
a  první části jednání i  kulturní referentka města 

A. Svitáková. Na této schůzce se diskutovalo 
o  požadavcích (technických a  prostorových) na 
multifunkční sál a  jeho zázemí s  přihlédnutím 
na předpokládané využití sálu (divadlo, koncerty 
a vystoupení žáků škol, veřejná zasedání, plesy). 

Ze schůzky vyplynuly dispoziční i  technické 
požadavky pro multifunkční sál, které město 
předložilo architektonické kanceláři. Místosta-
rosta Pánek dále navrhl, aby byli dalším jednáním 
a  koordinací koncepce sálu pověřeni vybraní 
členové rady – radní s návrhem souhlasili a pově-
řili tímto M. Pánka a F. Kándla. Dále radní disku-
tovali o  projektu techniky multifunkčního sálu; 
shodli se na tom, že je třeba oslovit odborníka 
na technické parametry divadelních i hudebních 
sálů pana P. Caldu a  doporučit Ing. arch. P. Hni-
ličkovi pro projekt techniky řízenou subdodávku 
pana P. Caldy.

Místostarosta Pánek dále referoval o  jednání 
mezi zástupci města (M. Pánek a  Ing. F. Štáfek) 
a zástupci SUDOP a SŽDC ohledně optimalizace 
trati. Pan místostarosta ocenil aktivitu Ing. arch. 
Štáfka; do projektu optimalizace se městu i díky 
panu architektovi podařilo prosadit většinu 
zásadních požadavků města; zároveň se defi-
noval pro město Dobřichovice příznivý rozsah 
stavby, který zahrnuje vše, kam stavba zasáhne. 
Ing. M. Pánek nakonec navrhl udělení souhlasu 
k  získání ÚR, a  to poté, co město obdrží od SŽ 
a  SUDOP finální dokumentaci a  oficiální žádost 
(lze očekávat ve druhé polovině listopadu).

Rada se dále zabývala možnostmi úspor 
města v  době zvyšování cen energií; dle infor-
mací od společnosti SVA je cena plynu zafixována 
do konce roku 2024 (dodavatel Pražská plyná-
renská), elektřinu řeší přes burzu makléř města. 
Diskuze se vedla zejména nad dalším postupem 
při nákupu elektřiny; Ing. Bezděk doporučil 
vyžádat si od makléře přehledy spotových cen 
za poslední 3 měsíce a  zároveň vývoj cen fixací 
na různá časová období (6 měsíců, 1 rok atd.). 
Na základě těchto informací pak bude určen 
model nákupu. Ing. Bezděk dále požádal, aby 
data o  spotřebě elektřiny a  výdajích za nich za 
městský úřad byla doplněna i o údaje ze ZŠ, MŠ, 
ZUŠ a  případně dalších subjektů v  řízení města. 
Stejně tak, pokud si tyto subjekty elektřinu od 
dodavatelů kupují samy, aby bylo zjištěno, do 
kdy mají případně cenu fixovánu a v jaké výši za 
kWh. Ing. Bezděk dále doporučil, aby si město 
najalo na problematiku energií konzultanta – 
odborníka, který bude hledat pro město nejlepší 
řešení při návrhu úsporných provozních opatření 
na základě provedeného energetického auditu. 
Taktéž by měl být partnerem města a projektantů 
při plánovaných stavebních investicích (akce 
Centrum; rozšíření ČOV apod.), kde bude pro-
věřovat navržená řešení zvyšující energetickou 
soběstačnost těchto zařízení. Mělo by jít o  kon-
zultanta, jehož role bude podobná jako role Ing. 
Nováka, který je odborným konzultantem města 
pro problematiku kanalizace a čistírny odpadních 
vod a vodovodní sítě Dobřichovic.

Společnost SILNICE GROUP a. s. přelo-
žila cenovou nabídku na opravu Americké ul. 
v  úseku od křižovatky s  ul. Jiráskovou po Polní. 

Zprávy z městského úřadu
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Místní obyvatelé si velmi intenzivně stěžují na 
stav tohoto nevyasfaltovaného úseku. SILNICE 
GROUP zároveň předložila nabídku na opravy 
povrchu v  zakončení ulice K  Tenisu (příjezd 
k  vodojemu). Rada města souhlasila s  opravami 
těchto komunikací, ale měla výhrady k  oběma 
cenovým nabídkám. Na závěr diskuze pověřila 
starostu vyjednáváním s  dodavatelem o  ceně 
s  jasně vyspecifikovaným horním stropem výše 
nabídky.

Výběrová komise předložila radě informace 
k  žádostem předloženým k  záměrům pronájmů 
bytů v  bytových domech Za parkem 628 a  629 
ve vlastnictví města.   Radní souhlasili se zněním 
zápisu a  pověřili starostu podpisem smluv 
s vybranými žadateli. 

Starosta dále předložil radě zprávu spol. EnCor 
o stavu a vývoji investic města u této společnosti; 
výsledky jsou zatím dle předpokladů (v říjnu 
o 0,61%, tedy 7,5% p. a.); na příštím zasedání rady 
bude třeba rozhodnout, jak s těmito investicemi 

dále naložit; tajemník připraví informaci o dalších 
možnostech investování prostřednictvím společ-
nosti EnCor (2 varianty: investiční horizont 1 – 3 
měsíce nebo 1 – 6 měsíců), starosta pak nabídku 
bankovních institucí.

Místostarosta Pánek předložil návrh na 
dokončení nasvícení celého objektu zámku 
(chybí nasvícení ze strany od kostela) a  prove-
dení údržby stávajícího osvětlení; starosta osloví 
pana J. Dohnala ze společnosti ETNA s. r. o., který 
má k  dispozici projekt nasvícení, a  požádá ho 
o cenovou nabídku.

Rada očekává předložení cenové nabídky na 
vyhotovení dlažeb vjezdů a  parkovacích míst 
v ulici Raisova; materiál bude tvořit štípaná žula, 
velikost 6 x 6 m nebo 10 x 10 m – je tedy třeba, 
aby dodavatel předložil rozpočet.

Radní dále projednali situaci v bývalé restau-
raci Zámecký had; na dříve vypsaný záměr pro-
najmout restauraci zareagovali pouze manželé 
Cherubinnovi; jejich představy např. ohledně 

vytápění prostor kamny však bohužel nejsou 
realizovatelné; zároveň i  přes urgence nedošlo 
k  žádné reakci na žádost o  schválení záměru 
manželu Cherubinnových ze strany majitelů 
zámku; starosta tedy osloví manžele Cheru-
binnovi, trvá-li jejich zájem na pronájem prostor 
i přes výše zmíněnou nemožnost vytápění kamny 
a  následně buď znovu osloví majitele zámku 
(Rytířský řád Křižovníků s  červenou hvězdou) se 
žádostí o  povolení záměru, nebo úřad zveřejní 
nový záměr pronajmout tyto prostory; v této sou-
vislosti radní zmínili, že není zcela zřejmé dodržo-
vání části smlouvy o pronájmu ze strany majitele 
zámku, která se týká investic prostředků získa-
ných pronájmem do budovy zámku; starosta 
tedy požádá majitele o přehled financí, investo-
vaných do stavebních a rekonstrukčních činností 
v objektu zámku.

Na závěr se radní shodli na termínu Vinař-
ských slavností pro rok 2023 – proběhnou 2. září. 

tjmnk

Dobročinný bazar knih 
na dětském vánočním 
jarmarku
Středisko volného času Dobřichovický domek vás 
srdečně zve na tradiční dětský vánoční jarmark, 
který se koná v  sobotu 10. prosince od 12 do 
17 hodin na zámku v Dobřichovicích. Kovář, díl-
ničky, výrobky od dětí, ze kterých mohou být 
milé dárky, hudební program, k tomu zakousnout 
dobroty, to vše slibuje příjemné zahájení vánoční 
atmosféry.  

Pro letošní jarmark chystáme dobročinný 
bazar dětských knih. Máte-li doma dětské knížky, 
které již nevyužijete, a chcete-li přispět na dobrou 
věc, věnujte nám je a  my je budeme prodávat 
u  stánku Dobřichovického domku. Knihy, které 
byste chtěli věnovat k  prodeji, můžete donést 
během pracovního týdne před jarmarkem do 

Doda (na dvoře pod přístřeškem bude umístěna 
plastová krabice s víkem, do které můžete knihy 
vložit, každý večer je uklidíme), nebo je přineste 
přímo v den jarmarku k našemu stánku. Výtěžek 
z prodeje knih a dalšího zboží a dobrot věnujeme 
škole v  Mulbekhu v  Himalájích, kde ředitelka 
Doda Radka Alexy strávila s  rodinou polovinu 
letních prázdnin jako dobrovolník.

Předem vám děkujeme za vaše knižní dary 
a  těšíme se na shledanou u  našeho stánku, kde 
vám rádi osobně představíme nabídku našich 
kroužků a aktivit. Přejeme vám klidný adventní čas.

www.dobrochovickydomek.cz, Libuše Stupavská

Ať rosa z nebes sestoupí

Ač si to mnozí z  nás zatím nechtějí připustit, 
čas Vánoc se už nezadržitelně blíží. U nás v ZUŠ 
Dobřichovice ovšem již řadu týdnů pilně zkou-

šíme a připravuje program dvou předvánočních 
adventních koncertů. 

Pro obě hudební představení jsme vybrali 
krásné prostory. V  nádherném zrcadlovém sále 
zámku Dobříš se uskuteční první letošní koncert, 
a  to v  pátek 9. prosince 2022 v  19.00 hodin. 
Druhý koncert proběhne ve dvoraně Českého 
muzea hudby v Praze, v neděli 11. prosince 2022 
v 17.30 hodin.

Na prvním z  koncertů, v  zrcadlovém sále 
zámku Dobříš, zazní v jeho první polovině sólová 
a komorní vystoupení žáků hudebního oddělení. 
Po přestávce se mohou posluchači těšit na cyklus 
písní „Ať rosa z  nebes sestoupí“ v  podání pěvec-
kého oddělení a  orchestru školy pod taktovkou 
dirigenta Dušana Navaříka. Tento cyklus obsa-
hově pojímá celé vánoční období – od svatého 
Martina až po svátek Tří králů. Autorem hudby je 
skladatel, aranžér a jazzový kontrabasista Jaroslav 
Šimíček, text napsal básník, prozaik a  literární 

Domácí zpravodajství

Parkour je zábava pro všechny
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kritik Petr Motýl. Hostem koncertu bude dámská 
vokální skupina Cabinet, která již v minulosti spo-
lupracovala s naší školou na několika hudebních 
projektech.

Na nedělním pražském koncertě opět zazní 
cyklus „Ať rosa z nebes sestoupí“, ale o druhou část 
koncertu se postará náš další letošní hudební 
host, kterým je ZUŠ Příbram 1. V podání jejich nej-
mladších žáků zazní hudební pásmo „Paní zima“.

Myslím, že se můžeme společně těšit na 
krásné hudební zážitky a  účinkující děti na výji-
mečnou příležitost zahrát a  zazpívat si na   výji-
mečných místech a  v  nádherných prostorách 
zámku Dobříš a  Českého muzea hudby.   Co 
nejsrdečněji vás tímto na oba koncerty zveme.  

E. Koblížková
Zástupkyně ředitelky ZUŠ Dobřichovice

Parkour třetího věku nově 
v JojoGymu

S  novým rokem přicházejí nové výzvy a  v  Jojo-
Gymu jsme si předsevzali, že přivedeme k aktiv-
nímu způsobu života i  seniory. Po velmi pečlivé 
přípravě, studiu českých, ale zejména zahranič-
ních zdrojů, zvážení všech pro a proti přicházíme 
s novinkou a to kurzem Parkour třetího věku. 

Parkour vznikl v 90. letech 20. století ve Francii  
a  za jeho zakladatele je považován David Belle. 
V dnešní době je poměrně rozšířeným sportem, 
jehož podstatou je dynamické překonávání pře-
kážek pomocí vlastního těla. Původně šlo o pře-
konávání městských překážek např. betonových 
zdí, schodů, zábradlí a  střech. Jak nabýval na 
popularitě, přesunul se také do gymnastických 
tělocvičen a  speciálních parkourových center. 
A teď mu začínají přicházet na chuť i senioři.

Parkour třetího věku, nebo jinde nazývaný 
seniorský parkour, slouží hlavně jako pohybová 
terapie. Pořád ale jde o  překonávání překážek. 
Senioři se v kurzech učí vyhodnotit překážku a co 
nejefektivnějším a  nejrychlejším způsobem ji 
překonat. Dozví se tak, jak se k překážce správně 
postavit a  zdolat ji. A  tuto dovednost si přenést 
do každodenního života a podpořit tím obratnost 
v běžném životě. 

Všichni víme, že se prodlužuje délka života, 
ovšem prodlužuje se ta méně produktivní část. 
Lidé v pokročilejším věku začínají trpět nejrůzněj-
šími onemocněními a  provází je řada omezení. 
Začínají mít strach z pádů, protože pády mohou 
způsobit fatální důsledky jak pro samotné 
seniory, ale i  pro jejich okolí. Čísla z  výzkumů 
hovoří jasně, až 42 % osob starších 70 let má 
zkušenost s  5 – 7 pády ročně. Ty jsou dokonce 

nejčastější příčinou úmrtí osob nad 65 let. Příčiny 
pádů jsou různá chronická onemocnění, zhoršení 
kognitivních funkcí, zraku, sluchu, snižující se 
fyzická zdatnost, ale i vedlejší účinky léku. Ačkoliv 
většinu z nich nemůže ovlivnit, můžeme se naučit 
předcházet důsledkům pádů. 

V  kurzu Parkour třetího věku prožijete čas 
aktivně, naučíte se lepší orientaci v  prostoru 
a  odhadnout vzdálenost. Zlepšíte si fyzickou 
kondici, procvičíte i  pružnost. Pravidelný pohyb 
je jedinečným prostředkem k  prodloužení 
aktivního stáří a my vás naučíme, jak předcházet 
pádům.

Přijďte nám dokázat, že věk je jenom číslo 
a  přihlaste se do kurzu. Začínáme od 17. ledna 
2023 každé úterý od 9:30. lekce trvá 55 minut. 
Kurz má celkem 8 lekcí. Malou ochutnávku 
s  povídáním, seznámením se a  prohlídkou cvi-
čebních prostor jsme pro vás připravili na úterý 
6. prosince. Na všechny zvědavé i odvážné se těší 
dvojice trenérů Gabriela Halounková a  Daniel 
Renelt.

Za JojoGym, Lenka Graaf

Jak nás Berounka zatopila 
– prodlouženo 
v Dobřichovicích
kde: Státní okresní archiv Praha-východ se sídlem 
v Dobřichovicích, Pražská 728

kdy: 7. 11. 2022 – 1. 2. 2023
Prodloužená tematická výstava (nejen) 

k 20letému výročí velkých povodní na Berounce 
v  Černošicích (2002) na fotografiích místních 
fotografů a z archivu Sboru dobrovolných hasičů 
Mokropsy.

Obrazem i slovem si připomínáme výročí niči-
vých povodní na zdejší řece Berounce.

Výstava vznikla pro Mariánskou pouť 2022 
v  Černošicích, po domluvě se Státním okresním 
archivem Praha-venkov je k  vidění v  přízemí 
budovy archivu se sídlem v Dobřichovicích, 100 
m o zastávky autobusu č. 415 Randova.

Otevřeno každé pondělí + středu nebo po 
dohodě na tel. č. 237836657, 737277854 nebo na 
emailu: pavel.buchtele@soapraha.cz.

Vstupné volné

Tři tipy na vánoční dárky od 
Centra komplexní péče

Advent se blíží a CKP má pro vás 3 tipy na vánoční 
dárky, které můžete pro své blízké pořídit na 
Vyhlídce. 
1. Dárkový poukaz
Nejuniverzálnějším dárkem je bezesporu dárkový 
poukaz. Vystaven může být na konkrétní službu 
nebo na předem danou částku. Výhodou druhé 

varianty je to, že si obdarovaný sám může z naší 
nabídky vybrat a  vy tak rozhodně nešlápnete 
vedle. Platnost dárkových poukazů je rok od 
jejich zakoupení.
2. Videolekce funkčního cvičení
Máte v  rodině někoho, kdo by rád pravidelně 
cvičil, ale docházení na skupinové lekce ho 
neláká? Kupte mu naše videolekce funkčního 
cvičení. Na flash disku naleznete 3 ucelené kurzy, 
které jsou určené postupně pro začátečníky, 
mírně pokročilé a pokročilé cvičence. 
3. Rehabilitační pomůcky

Víte, že by vaši blízcí ocenili některou z rehabili-
tačních pomůcek, které jim pomohou při cvičení 
či relaxaci? V  naší nabídce naleznete posilovací 
gumy, masážní míčky, tejpy a mnoho dalšího.

Nezapomeňte však udělat radost ani sami 
sobě. Objednejte se k  nám na masáž anebo si 
naplánujte pravidelný pohyb díky naší skupině 
Komplexního cvičení, která začíná již v lednu. 

Těšíme se na vaši návštěvu.
Mgr. Kateřina Šestáková

CKP Dobřichovice
www.ckp-dobrichovice.cz

Zajímavosti
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Dušičky v lesní školce

Děti cestou na Bukovku sledují, jak příroda 
postupně odumírá, jak se pomalu vytrácejí barvy, 
ptají se kam mizí na zimu motýli a  vosy.   Přes 
koloběh života v  přírodě se opatrně vracíme 
k  tématu odcházení a  smrti. Mluvíme o  Dušič-
kách, o  vzpomínání na ty, kteří byli a  už nejsou 
– někdo vzpomíná na dědečka, někdo na svou 
kočičku nebo křečka. Povídáme si o tom, že lidé 
v různých zemích vzpomínají různě. Většina něco 
už ví o anglosaských strašácích a dýních, některé 
děti znají krásný animovaný film Coco a mexický 
El Día de los Muertos, kde hrají vzpomínky na 
mrtvé blízké tu hlavní roli.

My o  Dušičkách mluvíme, malujeme, jedno 
odpoledne se vypravíme výjimečně jinou trasou 
a dojedeme až na karlický hřbitov. Trochu trnu, že 
pro ně bude těžké neběhat a úplně se ztišit, opa-
kujeme si před bránou, proč je důležité nerušit 
ostatní a  baťůžky necháváme u  lavičky. Chápou 
to, jsou jak myšky. No, téměř. Hledají opuštěné 
hroby a společně na nich pak zapalujeme svíčky.

Teď je po Dušičkách, podzim se loučí, nej-
mladší děti poprvé zažijí ve školce hrátky se 
sněhem a Mikuláše. Začíná čas mluvit o dobrých 
i nedobrých rozhodnutích, o strachu, ale hlavně 
o  čertících i  andělech skrytých v  každém z  nás. 
Přechod do zimy se zdá pochmurný, ale jsou tu 
i  světlé příběhy o  naději – o  štědrosti svatého 
Martina, Mikuláše a  vše končí (i začíná) očeká-
váním narození Ježíška. A nás víc a víc láká teplo 
ohně v  teepee a  začínáme se učit nové koledy, 
aby nás Vánoce nezastihly nepřipravené.  

Tomáš Doležal
za Dětský lesní klub Bukovka

www.lesni-klub-Bukovka.cz  
Rádi mezi nás přivítáme i několik nových malých 
kamarádů, přijďte se i  s  dětmi (3-6 let) kdykoli 
za námi podívat a prožít den v kouzelné přírodě 
okolí Dobřichovic.

Je tady adventní maraton. 
Z Prahy až do Dobříše okolo 
Dobřichovic přes Brdy 

Před třemi lety povstal z  popela nejstarší český 
maraton z  Prahy do Dobříše, vedený přírodními 
stezkami podél Vltavy, přes Cukrák a pak brdským 
lesem. Ani covid ho předloni nesložil, byť se běžel 
jako „individuální časovka“ bez hromadného 
startu. Což se loni pro velký úspěch (a s násled-
ným velkým úspěchem) opakovalo. A  chystá se 
tak i letos, do třetice, v sobotu 10. prosince.

„Chceme tak na závěr sezony dát šanci běžcům 
utéct z předvánočního šílení a užít si přírodu. A také 
připomenout čas, kdy jsme museli společně pře-
konávat těžkosti. Myslím, že tímhle individuálním 
adventním maratonem jsme založili docela novou 
tradici. A  teď můžeme pozvat i  na adventní pose-

zení v cíli v restauraci Vlaška“ říká Martin Dvořák, 
ředitel oblíbeného seriálu Trail Running Cupu, 
nejstaršího svého druhu na české půdě. Jedi-
ného, který ani v  posledních dvou podivných 
letech nezrušil jediný závod.

Předloni taktéž těsně před Vánoci bylo nád-
herně, slunce, v lese ležel sněhový poprašek.  Loni 
se sice zamračilo, ale sníh nechyběl. Maraton má 
593 metrů převýšení, doprovodná desítka 125 m.

Vyráží se mezi osmou a jedenáctou z A Parku 
vedle bývalých ledáren v Braníku, tam dostanete 
startovní číslo a odpípnou vám časomíru. Ti, kdož 
se chtějí vydat pouze na desetikilometrovou 
trasu, se mohou připojit mezi dvanáctou a jednou 
v Kytíně. A do cíle v SK Vlaška na kraji Dobříše je 
potřeba dorazit do čtvrté hodiny   odpolední. 
Není nutné to rvát domrtva, stačí se proběhnout 
pro radost s přáteli. „Hodně zajímavý profil, velmi 
pestrý, ani rovina, ani těžké kopce,“ pochvalují si 
účastníci.

A k tomu si připomenout historii starých c. a k. 
sportsmanů, vždyť tenhle maraton oslaví už 115. 
narozeniny. Kníže Jeroným Colloredo – Mansfeld 
(jeho vnuk Jerome nyní opět žije na dobříšském 
zámku), sportovní nadšenec a protektor závodu, 
tehdy poprvé v roce 1908 věnoval stříbrný pohár 
jako hlavní cenu pro nejrychlejšího běžce. Určil 
trať (tenkrát ještě) z Prahy-Smíchova do Dobříše 
v délce 40 kilometrů a dal tím podnět organizáto-
rům závodu z S. K. Slavia. 

Díky tomu v nově vytvořeném závodu odstar-
toval legendární sportovní buditel a  spoluautor 
olympijské charty Jiří Guth-Jarkovský z  tehdej-
šího kraje Prahy šest běžců, doprovázených 
nejméně dvaceti cyklisty, dvěma automobily 
a čtyřmi fiakry do Dobříše. Pořadí běžců ještě lze 
dohledat v Národní knihovně, časy prvních dvou 
však bohužel nikoliv, neboť byli v cíli dříve, než to 
stihl oficiální časoměřič na fiakru.

Více informací i  přihlášky najdete na  www.
trailrunningcup.cz

Tomáš Nohejl

Informace z volejbalu

Soutěže hrané v  halách se úspěšně rozběhly již 
před měsícem. Uvádíme zde přehled posledních  
výsledků našich družstev a termíny jejich domá-
cích utkání do konce prosince. 

Muži A, 1. liga
Od poloviny října sehráli naši šest zápasů, 

v nichž pětkrát zvítězili: doma s Hradcem Králové 
a  s MFF 3:0 a  3:0, v  Ostravě s  Blue Ostrava 3:2 
a doma   s Brnem a s Velkým Meziříčím 3:0 a 3:1; 
prohráli pouze 1:3 v  Bučovicích. V  polovině lis-
topadu jsou v  průběžné tabulce na třetím místě 
za první Ostravou a  druhými Bučovicemi. Doma 
budou  hrát: 25. 11. s Plzní, 2. a 3. 12. se Lvy Praha a   
s Č. Budějovicemi, 16. a 17. 12. s ČZU a s Libercem.  

Ženy A, 1. liga 
Od poloviny října naše děvčata sehrála šest 

vesměs vítězných zápasů: doma se Žižkovem 
3:0  a 3:1 a stejným poměrem i doma s Hradcem 
Králové a  v Hronově.    V  průběžné tabulce své 

skupiny jsou s  jedenáctibodovým náskokem!! 
na prvním místě. Doma budou hrát 18. a 19. 11. 
s Prostějovem, dále pak venku 25. a 26. 11. s Kr. 
Polem, doma 2. a 3. 12. se Žižkovem a 16. a 17. 12. 
v Hradci Králové.   

Muži B, KP 1. třídy
V posledních zápasech prohráli v  Nymburku 

1:3 a  2:3, doma hráli s  Dobříší 3:1 a  2:3; v  prů-
běžné tabulce jsou na čtvrtém místě. Čekají na ně 
ještě dva domácí dvojzápasy (19. 11. s Tuchlovi-
cemi a 3. 12. s Benešovem) a jeden venku (26. 11. 
v Roztokách).  

HgS 

Přes 215 závodníků na 
Dobřichovickém běhu 

V malebném areálu TJ Sokol Dobřichovice proběhl 
6. listopadu druhý ročník Dobřichovického 
běhu, kterého se zúčastnilo přes 215 závodníků.  
Trasy byly připraveny jak pro ty nejmenší (ve věku 

od 6 let, 200 – 800 m), tak pro kategorie žactva 
(1 – 3 km) a dospělých do 35 let a nad 35 let (6 
km). Na nejlepší tři v každé kategorii čekaly nejen 
diplomy, poháry z DEMI sportu a květiny od Los 
Kytkos, ale i  skvělé ceny jako výtečné chleby 
z pekárny Okýnko, zákusky z Malé pekárny nebo 
sportovní vybavení z Tejpy.cz. 

Dobřichovický běh završil venkovní závodní 
sezónu atletů ASK DIPOLI Černošice Dobřicho-
vice.

HŠ

Zimní radovánky atletů ASK 
DIPOLI

Zima je ročním obdobím, kdy ráno je tma, brzy 
odpoledne je taky tma, ale to neznamená, že 
atleti se zahrabou do peřin. Mnozí rádi běhají 
venku s  čelovkou i  za mírného mrazu, někteří 
jdou do posiloven, jiní zase navštěvují častěji 
bazény a lezecké stěny. Naši malí atleti tráví svůj 

Sport

Trasa brdského maratonu vede přírodou
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čas ve sportovních halách, o něco starší atleti i na 
osvětleném černošickém oválu, nebo na soustře-
děních v  Sušici, Velké Úpě, Jablonci či Veletově 
v  přírodě i  atletických halách. Závodní halová 
sezóna se totiž blíží…

Během slunné neděle 6. listopadu proběhl 
tradiční Dobřichovický běh, který završil ven-
kovní závodní sezónu ASK DIPOLI. 

V těchto dnech probíhá několik soustředění 
atletů v Sušici. Na začátku října byl sportovně rela-
xační prodloužený víkend pro hobby sportovce. 
Jak taková akce pro dospělé probíhá?  První den 
byl zahájen odpoledním rozcvičovacím trénin-
kem a večerním posezením s deskovými hrami.

Následující den začal ranním výběhem a otu-
žováním. Větší počet odvážlivců se do ledové 
Otavy ponořil na několik vteřin, samozřejmě 
včetně hlavy. Dopoledne se věnovali tréninku 
rychlosti, technice běhu a  vrhu koulí. Odpole-
dne byly na programu míčové hry jako volejbal 
a basketbal. Na závěr nechyběla večerní bojovka 
– „Pohádková Sušice“. Po dvojicích sportovci 
poznávali noční Sušici a sbírali indicie na stanovi-
štích. Jedno ze stanovišť bylo na kopci Andělíček, 
další na sportovištích města Sušice, Žižkovském 
vrchu a na osmi dalších místech. 

Sobotní ráno bylo opět ve znamení ranního 
výběhu a  otužování, dopoledne se hráli pohy-
bové hry (modifikovaná verze házené). Násle-
dovala lukostřelba, vysvětlili jsme si základy 
techniky a samozřejmě nechybělo střílení na terč. 
Odpoledne proběhl silový trénink, zaměřený 
na posílení celého těla, následovalo protažení 
a  uvolnění během jógového cvičení. Sportovní 
program jsme zakončili plaveckým tréninkem 
zaměřeným na techniku kraula a prsou. Poslední 
večer byl ve znamení diskotéky 80. – 90. let. Jak je 
patrné, nikdo se rozhodně nenudil.

Je tomu tak i  na dalších soustředěních, které 
budou probíhat i  během celé zimy a  začátkem 
jara. Na podzimní prázdniny 23. října vyrazilo do 
Sušice starší žactvo s dorostem a dospělými kate-
goriemi. Ve středu 9. listopadu kategorie mlad-
šího žactva s  přípravkou. Během soustředění, 
kromě tréninků atletických disciplín, pohybových 
a míčových her, gymnastiky byly i dva tréninky na 
ledních bruslích. Nově byla do programu zařazena 

diagnostika pohybového aparátu jednotlivých 
atletů. Diagnostiku měla na starosti trenérka ASK 
DIPOLI a vedoucí pro prevenci Lucie Mutinská. 

Probíhalo vyšetření stoje a chůze, držení těla, 
asymetrie, zkrácených svalů a  rozsahu pohybu, 
ale i  pohybových stereotypů. Na základě vyšet-
ření dostali atleti doporučení, jaké cviky mají 
zařadit do tréninkového plánu a  jak zkvalitnit 
jejich život. 

Další soustředění, zaměřeno ještě více na 
fyzickou kondici staršího žactva a  dorostu, pro-
běhlo v hornaté krkonošské krajině ve Velké Úpě, 
v útulné chaloupce. Zážitek to byl rozhodně pro 
všechny nezapomenutelný, hlavně i díky sněhové 
nadílce, která tu na atlety čekala.

Následovat budou lednová soustředění ve 
Veletově a  Jablonci, která budou připravovat 
atlety na halovou atletickou sezónu, která bude 
zahájena na konci ledna.

V sobotu 3. 12. proběhne slavnostní vyhlášení 
Atleta roku 2022 v Černošicích v Hale Věry Čáslav-
ské. Výsledky jsou v  tuto chvíli již zveřejněny na 
stránkách ASK DIPOLI. 

Na vyhlášení atleta roku dorazí předávat ceny 
Matěj Krsek (olympionik, sprinter na 400 metrů), 
Anna Luxová (paralympionička, hod diskem) 
a Filip Kořínek (starosta města Černošice). 

HŠ

Podpora dětských jachtařů 
v Dobřichovicích

Dobřichovický jachtklub je nejstarší ve středních 
Čechách. Jeho historie je dlouhá, pestrá a obsa-
huje celou řadu skvělých sportovních výsledků, 
včetně mistrovských titulů.

Je to však už přes pětadvacet let kdy poslední 
děti začínaly s jachtingem na Berounce. Důvodem 
je i  to, že založit dětské družstvo v  jachtingu je 
poměrně náročné.

Současná situace je však velmi příznivá 
a  věříme, že jsme na počátku velkého rozkvětu 
mládežnického jachtingu v  Dobřichovicích. 
Místní tradiční jachtařské rodiny vytvořily pevný 
základ v podobě čtyř zapálených trenérů a osmi 
dětí ve věku 7 – 11 let.

Dětské družstvo jsme úspěšně založili. Staré 
dětské plachetničky jsme zrekonstruovali a čtyři 
nové dokoupili. Na příští rok plánujeme družstvo 
rozšířit o další čtyři děti a začít aktivně závodit.

Rádi bychom Vás pozvali k nám na návštěvu, 
na prohlídku, za zážitkem a  zároveň požádali 
o  podporu v  našem úsilí. Příští sezónu plánu-
jeme vybudovat profesionální molo, které rozšíří 
kapacitu našeho skromného přístaviště a zároveň 
dětem umožní kotvit plachetnice přímo na vodě.

Založili jsme kampaň (sbírku) na portálu 
hithit.cz a  prosíme o  Vaší podporu. Oplátkou 
nabízíme například:

 Svezení na dětské plachetnici
 Letní odpoledne s paddleboardy v soukromí 

našeho přístaviště
 Zapůjčení dětské plachetnice na víkend
 Jízdu na kajutové plachetnici se zkušeným 

kapitánem
Děkujeme!
https://www.hithit.com/cs/project/11537/

pomozte-obnovit-nejstarsi-jachetni-klub-ve-
-strednich-cechach

Rozcvička na soustředění v SušiciStart jedné z kategorií Dobřichovického běhu 

Dětské jachty na Berounce
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Kultura u nás i v okolí

Vánoční hra

Dobřichovická divadelní společnost, Kukadýlko 
a Luciper Band srdečně zvou na v našem údolí již 
tradičně uváděný divadelní špíl Tomáše Vůjtka: 
VÁNOČNÍ HRA aneb O  tom slavném narození. 
Přijďte se podívat, jak to bylo, když se Luciper stal 
padlým andělem, jak proradní čerti chtěli ke hříchu 
svést celé lidstvo, jak  tři králové málem zabloudili 
a proč se Ježíšek narodil v chlévě. Uvidíte a uslyšíte 
děti z Kukadýlka a jejich rodiče, Luciper Band pod 
taktovkou Dušana Navaříka a  samozřejmě ostří-
lené herce z DDS. V roli Císaře hostuje senátor Jiří 
Oberfalzer, v roli Lucipera Ondřej Vacke. Nebeským 
hlasem zapěje Archanděl Jiří Gabriel Geissler. Dále 
hrají a zpívají Eugenie Koblížková,  Petr Širc, Petra 
Kopsa, Petr Hampl, Kateřina Filla Věnečková, Julis 
Krotilová, Jiřina Šmejkalová, Anandi Lucie Kuku-
lová, Alexandr Skutil, Josef Tlustý, Lukáš Klánský 
a  mnoho dalších. Přijďte si dát s  námi 18. pro-
since žejdlík piva nebo limonády U VĚZE, pobavit 
se, snad i  zasmát a  pomoci pastýřům zazpívat 
Ježíškovi vánoční koledy! 

Lucie Kukulová

Národní divadlo ve 
vánočních Dobřichovicích

Zima, vánoce a loučení se starým rokem přinášejí 
každoročně opojné kouzlo radosti, klidu a pohodu 
do našich domovů. Dny Vánoc patří ke chvílím 
našeho zastavení a  nejniternějšího zamyšlení. 
Zima a  vánoce, hudba a  poezie. K  umocnění 
pocitu radosti a lidské sounáležitosti patřila u nás 
odjakživa hudba. Hudba a slovo básníka souvisejí 
s  vánočním časem jako světla zeleného stromu 
a radost obdarovaných a darujících.

Loňský prosinec byl nepřívětivý. Po skonu 
dlouholetého zřizovatele kulturních akcí 
s  komorní hudbou, znamenitého klavíristy 
a hudebního skladatele, prof. Jaroslava Šarouna, 
se dveře kulturních stánků v  Dobřichovicích 
pražským hudebníkům neotevřely. Zato letos se 
těšíme na vlídné a  pozorné publikum. Vedoucí 
dobřichovického kulturního centra paní Andrea 
Svitáková (Kudrnová) s  chotí profesora Šarouna 
Bohunkou Šarounovou pohotově převzaly nad 
koncerty ve svém městě pomyslné organizační 
žezlo, a  tak ve čtvrtek 8. prosince 2022 od 19 
hodin můžeme v  sále Dr. Fürsta se zaposlou-
chat do hudby starých českých mistrů v  podání 
sólistů operního orchestru pražského Národního 
divadla, kteří jsou sdružení v Trombonovém triu 
s uměleckým vedoucím Mgr. Miroslavem Koptou 
a  jeho kolegy Mgr. Františkem Zazvonilem, Mgr. 
Janem Trienbenklem a MgA Filipem Gagramem.

Prof. PhDr. Zdena Zvěřinová, DrSc

KC Dobřichovice připravuje 
Filharmoniště II

Vánočním příběhem provede nejmenší diváky 
a  jejich rodiče baletka  Anna Homola a  hous-

Dobřichovice
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listka Gabriela Vermelho. Děti se seznámí s tajem-
stvími baletu a  představení je nechá okusit 
kouzelnou atmosféru spojení klasického tance 
a opojných houslí. Ve Fürstově sále začne v 15:00 
první představení, které bude určen dětem od 
0 do 3 let. Druhý program bude přizpůsobený 
pro děti od 3 let a začne v 16:30. Vánoční příběh 
s  baletkou  a  houslistkou  pro starší děti bude 
i pořádně akční. Anna Homola, baletka a taneční 
pedagožka, děti na svých představeních roz-
hodně nenechá v  klidu sedět, pár krůčků si s  ní 
budou moct i samozřejmě zkusit. 

Gabriela Vermelho, houslistka a  zpěvačka, 
svou neuvěřitelnou energií umí děti do celé 
atmosféry vtáhnout a se svými houslemi si s nimi 
pohrát. 

Cena vstupenek je 210 pro dospělého a 60 Kč 
pro dítě. Vstupenky zakoupíte přes GoOut a také 
v Informačním centru Dobřichovice. 

Andrea Svitáková (Kudrnová)

Dobřichovická 
kultura v prosinci
Výstavy
Křižovnický zámek

15. listopadu – 14. prosince ve velkém 
sále s výhledem na řeku
Otevřeno od 9:00 – 18:00
„Cestou… necestou“
Stále v područí a úžasu fotografie.  
Malý průřez fotografií Alfreda Šupíka 
1975 – 2022.
Pořádá KC Dobřichovice.

25. prosince – neděle 8. ledna ve 
velkém sále
Otevřeno denně dopoledne: 10:00-
12:00, odpoledne 14:00-17:00.
Výstav betlémů
Velký betlém rodiny Retrak z Liebenau 
(dnes Hodkovice nad Mohelkou) z let 
1820 – 1920.
Velké betlémy souboru Ludus Musicus 
podle předlohy Waclawa Moraka z let 
1830 – 1840.
Pořádá František Běhounek.

Další kulturní akce
Sobota 10. prosince od 12:00 
do 17:00 na zámku
Dětský vánoční jarmark 
a vystoupení ZUŠ

Na jarmarku budete moci zakoupit 
výrobky od dětí ze ZŠ, Skautu, ZUŠ
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ŘEVNICE

Kulturní akce spolku Náruč v  Modrém 
domečku náměstí Jiřího z  Poděbrad 3, Řevnice. 
www.os.naruc.cz. Otevírací doba galerie i kavárny 
je v úterý – sobota 9 – 19 hodin, v neděli 11-18 
hodin, v pondělí je zavřeno.

Městské kulturní centrum Řevnice
Veronika Stará, 725-852815, kultura@revnice.cz

Program Bio Řevnice – prosinec 2022
Více na www.kinorevnice.cz, vstupné 140 Kč
Pátek 2. prosince

17:30 Divnosvět
20:00 Il Boemo
Sobota 3. prosince
15:30 Největší dar
18:00 Srdce dubu
20:00 Grand Prix
Neděle 4. prosince
14:30 Princezna zakletá v čase
16:30 Vánoční příběh
19:00 A pak přišla láska…
Pátek 9. prosince prosince
17:30 Princezna zakletá v čase 2
20:00 Trojúhelník smutku
Sobota 10. prosince
16:00 Divnosvět
18:00 Vstupenka do ráje
20:00 Fabelmanovi
Neděle 11. prosince
14:30 Největší dar
16:30 Grand Prix
19:00 Neuvěřitelné, ale pravdivé
Pátek 16. prosince
17:00 Největší dar
19:00 Avatar: The Way of Water TIT
Sobota 17. prosince
14:00 Princezna rebelka
16:00 Avatar: The Way of Water DAB
20:00 A do kuchyně!
Neděle 18. prosince
16:00 Il Boemo
19:00 Adam Ondra: Posunout hranice
Pátek 23. prosince
15:30 Kocour v botách: Poslední přání
18:00 Avatar: The Way of Water TIT
Pátek 30. prosince
15:00 Kvík
17:00 Kocour v botách: Poslední přání
19:00 Avatar: The Way of Water TIT

A do kuchyně!
Komedie, Francie, 2022, 97 min, titulky
Cathy si sice hýčká sen o  vlastní restauraci, ale 
zatím musí vařit v prachsprosté vývařovně uprch-
lické ubytovny pro nezletilé migranty. Díky své 
lásce k vaření si začne získávat srdce svých stráv-
níků a  najednou vidí, jak moc se jejich přístup 
mění a  z dětí, které neměly žádnou chuť do 
života, se stávají nadšení mladí kuchtíci.

A pak přišla láska…
Drama / Komedie, Česko, 2022, 85 min
Pavla Tomicová exceluje v roli psycholožky, která 
se svou dospělou dcerou vyráží na ozdravný 
víkend u kartářky v naději, že se jí konečně podaří 
najít lásku a štěstí. Druhý celovečerní film režiséra 
Šimona Holého autenticky, s empatií a humorem 
vypráví o ženách, které stojí na životní křižovatce.

Adam Ondra: Posunout hranice
Dokument, Česko/Italie, 2022, 80 min
Lezení je vášeň a  touha – Adam Ondra posunul 
hranice tam, kde se to zdálo být mimo lidské 
možnosti. Skvělý portrét světové ikony v  lezení 
po všem, po čem to jen lze.

Avatar: The Way of Water
Dobrodružný, USA, 2022, 190 min, dabing/titulky
James Cameron vrátí diváky zpět do nádherného 
světa Pandory ve velkolepém a strhujícím dobro-
družství.

Divnosvět
Animovaný, USA, 2022, 120 min, dabing
Vydejte se spolu s  průzkumnickou rodinou Cla-
dových skrz neprobádaný, zrádný a  především 
divný svět, plný nečekaných nástrah a podivných 
tvorů.

Čtvrtek 8. prosince od 19:00  
ve Fürstově sále
Národní divadlo ve 
vánočních Dobřichovicích

Komponovaný literárně hudební pořad. 
Program: František Škroup vánoční úvod 
Fidlovačky,
Jan Jakub Ryba – výběr z České 
mše vánoční, Adam Václav Michna 
z Otradovic – Loutna
česká a další.
Účinkují: Mgr. Miroslav Kopta umělecký 
vedoucí Tria ND a trombonisté Mgr.
František Zazvonil, Mgr. Jan Triebenekl, 
MgA. Filip Magram.
Pořádá Prof. PhDr. Zdena Zvěřinová, 
DrSc., Bohuslava Šarounová a KC 
Dobřichovice.

Sobota 10. prosince od 15:00 
a od 16:30 ve Fürstově sále
Filharmoniště – vánoční 
příběh (baletka a housle). 

Koncert vážné hudby pro úplně 
nejmenší děti a jejich rodiče.
Můžete si přinést deky, občerstvení 
i tiché hračky. Délka představení 45 
minut a doporučený věk od 0 do tří let 
na první koncert, na druhý koncert od tří 
let. Vstupenky na Goout Filharmoniště 
a v Infocentru Dobřichovice.
Pořádá KC Dobřichovice.

V jednání 15. prosince a 29. prosince 
od 19h U Věže na zámku
Besedy Josefa Klímy Naši slavní 
sousedé

a dalších organizací. Nebudou chybět 
dílničky, projížďky na konících, kovářská 
dílna a živá hudba v podání dámské 
skupiny Euphorica.
Ve 13h vystoupí děti ze ZUŠ 
Dobřichovice.
Pořádá Město Dobřichovice
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Nejnovější projekt firmy IBS ROKAL nazvaný 
Rezidence U  Kazínské skály, který se nyní 
dokončuje v  centru Mokropes, získal nomi-
naci na ocenění Realitní projekt roku 2022. 
Projekt řeší přestavbu zanedbaného, ale fun-
gujícího skladového a  průmyslového areálu. 
S  problémem dostat pryč z  centra města 
fungující, ale značně zanedbaný průmyslový 
a  skladový areál se potýká řada měst a  není 
to jednoduchý úkol. Provoz takového areálu 
znamená v  centru čilý provoz dodávek, 
nákladních automobilů a samozřejmě i osob-
ních automobilů.
Cílem přestavby tohoto areálu je přinést do 
zanedbaného místa kvalitní architekturu, 
zpříjemnit a  rozšířit stávající okolní ulice, 
vytvořit nové veřejné trasy pro pěší, které 
usnadní stávajícím obyvatelům průchod 
areálem směrem k řece Berounce, snížit zátěž 
z dopravy změnou charakteru dopravy ze stá-
vajících dodávek a  nákladních automobilů, 
které nyní dopravně obsluhují areál, pouze na 
osobní automobily. Tedy lidově řečeno, aby 
došlo k  výměně dodávkových a  nákladních 
aut za osobní automobily.
Ke spolupráci na tomto poměrně složitém 
úkolu jsme oslovili několik architektonických 
ateliérů a  z návrhů se nakonec rozhodli pro 
spolupráci se zkušeným týmem SHA archi-
tekti, tedy s  architekty Jaroslavem Šaferem 
a Oldřichem Hájkem.
Ti přišli se zajímavým návrhem čtyř vil oto-
čených o  90 stupňů, kde mezi domy vzniká 
ozeleněný společný prostor s  dominantním 
nasvíceným stromem (Svitel latnatý – Koel-
reuteria paniculata) umístěným v  corteno-
vém květináči 2x3 m. Zároveň zde vznikne 

Nominace černošické stavby  
na ocenění Realitní projekt roku

nový prostor pro veřejný velkorysý průchod 
pro pěší směrem k řece Berounce.
Navržené vily mají střídmý, ale sebevědomě 
elegantní výraz podtržený světlým cihel-
ným obkladem v kombinaci s bílou omítkou 
a černým velkoplošným sklem u vchodů. Par-
kování pro obyvatele vil zajišťuje podzemní 
parkoviště, které je z  velké části překryto 
zelení a i proto domy působí jako vily v zelené 
zahradě. Mezi vilami jsou lákavé průhledy do 
okolí a na řeku Berounku s Hladkou skálou 
v pozadí. Proměnu místa můžete dobře vidět 
na doprovodných fotografiích. Více na www.
ibs-rokal.cz.
Nominaci na ocenění Realitní projekt roku si 
velmi vážíme. Bereme ho jako ocenění naší 
práce od odborné veřejnosti a to jak za kvalitu 

návrhu, tak i  za kvalitu provedení stavby. 
Cílem našeho projektu je vytvoření důstoj-
ného centra Mokropes s obchody a službami. 
Přeměna zanedbaných brownfieldů v  cen-
trech měst bývá náročný úkol. Je to složitý 
úkol i  v Mokropsích, ale věříme, že se nám 
ho podaří zvládnout. Mokropsy si důstojné 
centrum jednoznačně zaslouží.

Ing. Michael Pánek, jednatel společnosti

Konečná podoba projektu Rezidence u Kazínské skály

Skladový a průmyslový areál v centru Mokropes
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Fabelmanovi
Drama, USA, 2022, 151 min, titulky
Legenda světové kinematografie Steven Spiel-
berg vypráví příběh mladého Sammyho Fabel-
mana, který objeví šokující rodinné tajemství 
a zkoumá, jak mu síla filmů může pomoci poznat 
pravdu…

Grand Prix
Komedie, Česko, 2022, 107 min
Režisér  Jan Prušinovský  (Most!,  Okresní 
přebor)  vypráví příběh dvou  bratranců Romana 
(Kryštof Hádek) a Emila (Robin Ferro), kteří si chtějí 
splnit dávný sen dostat se na závody Formule 1. 
To by ale nesměli potkat Štětku (Štěpán Kozub), 
známého magneta na problémy.

Il Boemo
Hudební drama, Česko / Itálie, 2022, 140 min
Historický velkofilm inspirovaný skutečným pří-
během jednoho z  nejvyhledávanějších hudeb-
ních skladatelů 2. poloviny 18. století – Josefa 
Myslivečka. Zavede diváka do slunné Itálie, kde 
Mysliveček žil a  tvořil a  nakonec zemřel v  zapo-
mnění. Hr: V. Dyk.

Kocour v botách: Poslední přání
Animovaný, USA, 2022, 101 min., dabing
Kocour v botách zjišťuje, že jeho vášeň pro dob-
rodružství si vybrala svou daň: už přišel o osm ze 
svých devíti životů. A  tak se vydává na výpravu 
za bájným Posledním přáním, aby svých devět 
životů zase obnovil.

Kvík
Animovaný, Niz/Bel, 2022, 80 min, dabing
Co se stane, když do jedné poklidné domác-
nosti přijede z Ameriky děda kovboj, a s sebou si 
doveze prasátko jménem Kvík?

Největší dar
Pohádka, Česko, 2022, 93 min
Osudy svérázných obyvatel malé valašské vísky 
se protnou s  prastarými slovanskými bohy. 
Bohyně zimy Morena nechce předat žezlo nad 
světem jarní Vesně a  lidé s bohy musí spojit své 
síly, aby se společně pokusili dát věci do pořádku.

Neuvěřitelné, ale pravdivé
Komedie, Francie, 2022, 74 min, dabing
Alain a Marie se přestěhovali do vysněného domu 
na předměstí. Realitní makléř je ale varoval: to, 
co je ve sklepě, jim může navždy změnit život. 
Quentin Dupieux, jeden z  nejexcentričtějších 
filmových tvůrců, má zdánlivě nevyčerpatelný 
zdroj bizarních nápadů, na nichž staví s komickou 
brilantností sobě vlastní.

Princezna rebelka
Animovaný, Francie, 2021, 89 min, dabing
Animované dobrodružství z  jednoho království, 
kde se malá uličnice a  rebelka začne vydávat za 
princeznu.

Princezna zakletá v čase 2
Pohádka, Česko, 2022, 120 min. Vydejte se spolu 
s  mladou alchymistkou Amélií a  jejími dvěma 
přáteli na napínavou výpravu do města Ayra za 
Společenstvem alchymistů, které jediné jim může 
pomoci v boji proti zlému čarodějovi.

Adventní koncert Tomáš Kočko & orchestr vystoupí v neděli 11. 12. v Club Kinu Černošice



14

11/2022

Koupím pole, louky 
ve Středních Čechách 

Nabízím min. 100 Kč/m2 
telefon 603442474

Srdce dubu
Dokumentární, Francie, 2022, 80 min, bez dialogů
Kdesi na Zemi stojí starý dub. Již přes dvě stě let 
chrání mohutnou korunou své nájemníky jako 
dobrý král své království. Dokument Srdce dubu 
přináší dechberoucí dobrodružství obyvatel 
jednoho stromu. Takovou akci byste od „obyčej-
ných“ mravenců, veverek a  polních myší nikdy 
nečekali.

Trojúhelník smutku
Komedie, Šv / Fr / VB / Něm, 2022, 147 min, titulky
Dvojnásobný vítěz Zlaté palmy z  festivalu 
v Cannes Ruben Östlund natočil břitce satirickou 
komedii o společenských rolích a opojné síle moci, 
která nenechá na žádné z postav filmu nit suchou.

Vánoční příběh
Komedie, Česko, 2022, 118 min
Jaké by to asi bylo, kdyby Vaší klidné rodině vládla 
Bohdalka? Originální film plný vtipných situací, 
dojemných chvil a hlavně plejády zvučných jmen. 
Vedle nesmrtelné tety hrají K. Roden, J. Lábus, O. 
Kaiser, H. Čermák ad.

Vstupenka do ráje
Komedie / Romantický, USA, 2022, 104 min, 
titulky
Že se vzali, považují oba za svou největší životní 
chybu. Teď však musí společnými silami udělat 
vše proto, aby stejnou chybu neudělala jejich 
dcera. 
Hr: George Clooney a Julia Roberts.

ČERNOŠICE

Odbor kultury MěÚ Černošice
Tel: 251641116 nebo 602-200817, mail: kultura@
mestocernosice. http://www. mestocernosice.cz

Adventní koncert Tomáš Kočko & orchestr 
Přední představitelé tuzemské world music 
vystoupí v  neděli 11. 12. v  rámci adventního 
turné od 20.00 v Club Kinu Černošice. Můžete se 
těšit na repertoár z ceněného alba „Koleda“, i na 
průřez z celé tvorby. U zrodu T. K. & O. stály verše 
moravského básníka z Valašska Ladislava Nezda-
řila. V roce 1999 vydali T. K. & O. debutové album 
Horní chlapci s  jeho zhudebněnými texty, pro 
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie Řevnice – 775 718 588

Hasiči Řevnice tísňové volání – 150

Hasiči Dobřichovice – 150

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111

Infocentrum Dobřichovice 
778 772 498

které jako básnický jazyk zvolil Nezdařil dialekt 
moravských Valachů. Alba Tomáše Kočka získaly 
pět nominací na cenu Anděl, dvě ceny Anděl 
v kategorii deska roku World Music. Každý z muzi-
kantu hraje na několik nástrojů a  zpívá. Nástro-
jové obsazení Tomáš Kočko – kytara, mandolína, 
koncovka, zpěv, Helena Vyvozilová – zobcové 
flétny, dvojačka, housle, cimbál, vokály, Libuška 
Jelénková – viola, housle, vokály, zpěv, Pavel 
Bongo Plch – perkuse, cimbál, vokály a  Roman 
Plaširyba – kontrabas, vokály. Vstupné v předpro-
deji na www.smsticket.cz za 220 Kč na místě pak 
za 250 Kč.

Pavel Blaženín 

Skanzen Solvayovy lomy

Již téměř 30 let ve svém volném čase sbíráme 
a opravujeme starou lomařskou techniku a budu-
jeme skanzen Solvayovy lomy. Jedná se o  již 
nefunkční vápencový lom nedaleko Bubovic, 
který jste mnozí z vás již navštívili. Více o nás se 
dozvíte na http://solvayovylomy.cz/.

Nyní se nám naskytla jedinečná možnost 
získat funkční parní lokomotivu, která by zážitek 

z  jízdy lomovou drahou posunula do úplně jiné 
úrovně (je tišší a voňavější:-) )

Seznamte se prosím: parní lokomotiva 
Schwartzkopff výrobního čísla 9124 z roku 1927. 
Podobné jste kdysi mohli potkat v mnoha vápen-
cových lomech Českého krasu. Většina starých 
lomů je dnes ale již zarostlá, koleje vytrhány, 
ale přece jen by tu jistá naději byla. Naděje, že 
se dýchavičný zvuk parního stroje bude opět 
odrážet od vápencových stěn a lomem se rozšíří 
vůně páry a válcového oleje.

Důležitou část finančních prostředků máme 
naspořenou, nicméně nám ještě něco chybí. Část 
peněz jsme schopni si půjčit, ale abychom mohli 
skanzen udržovat a  dále rozvíjet, nesmíme to 
s  půjčováním přehnat. Pomůžete nám? Máme 
i  zajímavé odměny! Své event. finanční dary 
můžete posílat prostřednictvím  https://www.
donio.cz/parnilokomotiva

Martin Rada, tel. 732-863279

Hradiště Humensko nad Dolními Mokropsy

Úzkokolejná 95 let stará lokomotiva by s vaší pomocí mohla obohatit skanzen Solvayovy lomy


